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ویدئوی مرتبط با  این گزارش 
را با اسکن این کد  ببینید

غـزهرادوبارهمیسازیم
 گفت وگو با مهدی چمران از طرح جدید حفظ باغ های تهران تا پیشنهاد

تغییرکاربری نمایشگاه  بین المللی به پارک فناوری

گروه شهریگزارش

امید و 
افتخار

مهدی اسماعیل پور
روزنامه نگار

مهدی چمران، رئیس شورای شــهر تهران روز 
گذشته -۱۳ آبان- از مؤسسه همشهری بازدید کرد 
و در جریان فعالیت های این مؤسسه قرار گرفت. 
رئیس شورای شهر تهران در حاشیه این بازدید 

به سؤالاتی در رابطه با مهم ترین مسائل پایتخت 
پاســخ داد و به واکاوی این موضوعات پرداخت. 
آخرین وضعیت بدهی ۳2هــزار میلیارد تومانی 
نمایشگاه بین المللی تهران به شهرداری، توسعه 
حمل ونقل به واسطه سفر شهردار به چین، صیانت 
از باغ های شهر، ساماندهی دستفروشان و بافت 
فرسوده از مهم ترین محورهایی بودند که چمران 
به تشریح پیگیری ها و عملکرد مدیریت شهری 

اشاره کرد. چمران در بخشی از سخنان خود نسبت 
به وضعیت حضور دستفروشــان در خیابان های 
پایتخت واکنش نشــان داد و گفت که نمی توان 
خواهان تعیین محل فروش برای همه دستفروشان 
بود: »باید یک جای خاص برای عده ای تعیین شود 
تا در روز بازارها فعالیت کنند، اما اینکه بخواهند 
به همه دستفروشــان جایی داده شود، عملی و 
امکان پذیر نیست و حتی نباید به  دنبال این فکر 

باشیم.« او در بخش دیگری از این گفت وگو به بحث 
داغ این روزهای شهر یعنی صیانت از باغ های شهر 
پرداخت؛ موضوعی که همواره در لیست اولویت های 
مدیریت شهری ششم قرار دارد. رئیس شورای شهر 
در این باره تأکید دارد:»قانون خوب برای صیانت از 
باغ ها کافی نیست. بلکه باید به قانون، درست عمل 
کرد.« مشــروح گفت وگوی رئیس شورای شهر 

تهران با روزنامه همشهری را در ادامه می خوانید:
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احمد احمدی صدر، مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران: با آغاز فصل سرما 
شاهد حضور بیش از پیش افراد آسیب دیده و در معرض آسیب در ۲۰مددسرای کلانشهر تهران هستیم و در 
نظارت های شبانه روزی، میزان خدمات رسانی از سوی مددسراها به مددجویان مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت. 

ارتباط2منطقهباپلبزرگراهآیتاللهسعیدی
رضا سیفی، شهردار منطقه ۱۷: احداث پل تقاطع غیرهمسطح بزرگراه آیت الله سعیدی در محل تقاطع آن با 
خط راه آهن تهران- اهواز از ماه های گذشته عملیاتی شده است. با این کار شهروندان ۲منطقه ۱۷ و ۱۸ امکان 

دسترسی ایمن به منطقه همسایه خود را به صورت سواره رو و پیاده رو خواهند داشت. 

رفعبخشیازمعارضانیکپروژهبزرگراهی
 هادی حق بین، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران  : با وجود تعدد معارضان ملکی و تاسیساتی، پیشرفت 
در پروژه احداث شاخه غربی ادامه بزرگراه یادگار امام)ره( به دست آمده است. تا به امروز بخشی از معارضان 

وزارت دفاع، ارتش و آموزش و پرورش رفع شده و برنامه ریزی جدید در دست تهیه است. 

اطلاعاتآلودگیهوایتهراندردسترساست
محمدمهدی میرزایی قمی، مدیرعامل شــرکت کنترل کیفیت هوای شــهرداری تهران:  سنجش آلاینده های 
هوای تهران طبق روال گذشــته ادامه دارد و از طریق ســایت این شرکت به نشــانی air.tehran.ir و اپلیکیشن 

کیفیت هوای تهران برای همه قابل استفاده است. 

برای صدور سند املاک قولنامه ای رقمی اندک بگیرند
چندی قبل اعــام کردند تا مدتی دیگر همه اســناد عادی و 
قولنامه ای بی اعتبار خواهند شــد. به دنبال این موضوع برای 
دریافت ســند ملک قولنامــه ای خود اقدام کــردم. جدای  از 
هزینه های رفت وآمد به نقاط مختلف که سر به فلک می کشد، 
آنقدر هزینه های مختلف روی دســتم گذاشــتند که مدام از 
خودم می پرســم چرا این کار را کردم. بعد از آمدن مهندس و 
نقشه برداری و... هم قرار شــد رقم اعامی بابت صدور سند را 
به من اعام کنند. واقعا وقتی مــوردی را قانونی می کنند و به 
اصطاح ضرب الاجل هم تعیین می کنند آیا نباید با مردم مدارا 
کرد؟ حتما باید پول بگیرند. نمی توان با دریافت رقم کمی سند 
صادر کرد که مردم از آن استقبال کنند؟ چرا همه  چیز در گرو 
دریافت پول است؟ کسی که ملک قولنامه ای دارد تکلیف دارایی 

و وضع مالی اش مشخص نیست؟
علیایی از تهران 

مدرسه دخترانه امام علی ع در قم همچنان بدون معلم است
2 مدرسه دخترانه ابتدایی امام علی )ع( واقع در منطقه پردیسان 
قم محله زیتون در مقطع پنجم ابتدایی با گذشت 2 ماه از سال 
تحصیلی همچنان معلــم ندارند. تکلیف فرزنــدان ما در این 

مدرسه چیست؟
رونقی از قم

جمعیت گربه ها در گیشا به مرز نگران کننده رسیده است 
گربه ها محله گیشا را در اختیار گرفته اند و آرامش از محل رفته 
است. آنقدر گربه در کوچه و خیابان و حیاط است که نمی توان 
به ســادگی در جایی تردد کرد. این حاصل کار مردمی است 
که فکر می کنند با غذا دادن به ســگ و گربه انسان هایی والا و 
روشنفکر هســتند، اما همین رفتار آنها نظم اکوسیستم را بر 
هم زده اســت. از طرفی تعداد موش ها زیادشده چون گربه ها 

سیر هستند.
بقایی از تهران 

قیمت غذا در سلف های دانشجویی چند برابر شده است
معلوم نیست که افزایش قیمت غذا آن هم تا 3برابر نرخ قبلی 
در سلف های دانشگاه ها با چه منطقی انجام گرفته است. جدا از 
کیفیت پایین غذاهای ارائه شده توسط سلف  های دانشجویی، 
اکثر قریب به اتفاق افرادی که از غذای سلف استفاده می کنند 
دانشجویان شهرستانی هســتند که به اندازه کافی مشکات 
اجاره خانه و رفت وآمد به دانشــگاه دارند اینکه قیمت غذای 
این قشر هم چند برابر شود واقعا از توان آنها خارج است و عین 
بی انصافی است.از مســئولان وزارت علوم درخواست داریم تا 
هرچه زودتر نســبت به تعدیل و کاهش قیمت غذای سلف ها 

اقدام کنند.
اوحدی از اردبیل

وضعیت بازنشستگان تامین اجتماعی نیازمند توجه است
با حقوق هایی که اکنون بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
دریافت می کنند وضعیت این قشــر هــر روز نگران کننده تر 
می شود درحالی که نه قادر هستند شــغلی داشته باشند و نه 
شــغلی در جامعه برایشان هســت که کمک  خرجشان باشد. 
دولت و تامین اجتماعــی برای افزایش حقوق و بســته های 

حمایتی فکری بکنند.
اعتمادی از تهران 

از ملک دوم به بعد 60درصد قیمت ملک مالیات باشد 
شنیدم یک جوان 20ساله چند ده ملک به نامش است. خواستم 
بگویم خودم مشاور اماکی سراغ دارم که بیشتر از اینها به نام 
خودش و خانواده اش ملک هست آن هم نه به صورت سند بلکه 
به صورت قولنامه ای. به نظرم مانند برخی کشــورها هر کسی 
بیش از 2 ملک دارد باید بیش از 70درصد مالیات بدهد تا اصا 
کسی جرأت نکند ملک را پس انداز و سرمایه کند. اینگونه هم 
قیمت پایین می آید هم افراد از طبقات مختلف صاحب ملک 

می شوند.
اسماعیلی از فریدون شهر

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه

ورود موتورســواران به حریم اطــراف حرم مطهر امامــزاده صالح بن 1
موســی الکاظم)ع( بــا نصــب راهبنــد، اتاقــک نگهبانــی و جانمایی 

پارکینگ ساماندهی و کنترل شد و این موضوع را پیگیری کردم.

سیدمهدی صباغ

منطقه

بــرای اجرایی کــردن طــرح تحولــی ۲۰گانه ابلاغــی و تحقــق عدالت 9
شهری، در جلسه بررسی پیشنهاد اعتبارات سال ۱۴۰۲ که با حضور 

معاونان و مدیران شهری برگزار شد، شرکت کردم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

در چند جلسه و بازدید کاری شــرکت کردم و موضوعات مرتبط به 5
فصل بارش و همچنین پروژه های سال ۱۴۰۳ بررسی شد.

احسان شریفی

منطقه

نوجوانــان و جوانــان، مســیر اداره کل تربیت بدنی اســتان تهران تا 12
ســاختمان شــهرداری منطقه ۱۲ را رکاب زدند و بنده نیز در همین 

راستا از ورزشکاران و رکاب زنان حامی کودکان غزه تقدیر کردم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

در نشســتی بــا نماینــده شــهردار و دبیــر هیــأت مرکــزی گزینــش 18
شهرداری تهران، حضور داشتم و محورهای مشترک کاری بررسی 

و تدابیر لازم اتخاذ شد.

محمد جواد خسروی

منطقه

همزمان با هفته نوجوان و روز دانش آموز، نشست نوجوانان فعال 3
و نخبه محلات ١٢گانه منطقه برگزار شد. 

حمید جوانی

منطقه

به یاد مردم مظلوم غزه و فلسطین از سازه نمادین»بیت المقدس« 11
در محدوده تئاترشهر رونمایی کردم.

سید محمد موسوی

منطقه

بازدیدی از توقفگاه سامانه ۴اتوبوسرانی محله یاخچی آباد داشتم و 16
مقرر شد موضوع جابه جایی این توقفگاه بررسی شود.

محمدامین سالاری پور

منطقه

در آیین نواختن زنگ استکبارستیزی با حضور وزیر آموزش و پرورش 7
در مدرسه شهید فهمیده شرکت کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه

جشنواره شاخه های زیتون را با حضور هزاران نوجوان و خانواده های 14
دارالمومنین تهران در بوستان سمیه منطقه برگزار کردیم.

امیر یزدی

منطقه

روز شنبه در راهپیمایی یوم الله ۱۳ آبان شرکت کردم. 20
رضا شنگی

منطقه

به منظور ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و احیای یاد و خاطره شهدا، 2
تمثال شهدای دفاع مقدس در بزرگراه یادگار امام)ره( نصب و این 

مهم پیگیری شد.

مهدی صالحی

منطقه

به همراه مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری تهران، در هشتادمین 10
رویــداد امید و افتخار شــرکت کردم و از مجموعه ورزشــی شــهدای 

آزادی بهره برداری شد. 

مهدی اخ الصنایع

منطقه

در مراسم راهپیمایی ۱۳آبان که در منطقه برگزار شد، شرکت کردم 6
و همچنین جلسه کمیته درآمد منطقه را برگزار کردیم.

مرتضی روحانی

منطقه

از آتش نشان ایستگاه سرخه حصار که در درگیری با اراذل مجروح 13
شده بود، عیادت کردم و در جریان روند درمان وی قرار گرفتم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه

در نشست بررســی و تعیین تکلیف ۶۰ هکتار از زمین های واقع در 19
میدان مرکزی میوه و تره بار شرکت کردم.

تورج فرهادی

منطقه

در جلسه پایش آرا و بررسی آرای ماده ۱۰۰نواحی 9گانه شرکت کردم.4
علی اصغر کمالی زاده

منطقه

پروژه احداث پل تقاطع غیرهمسطح آیت الله ســعیدی را از ماه ها 17
قبل شــروع کرده ایم و به زودی این پل زیربار ترافیکی خواهد رفت 

که این مهم را پیگیری کردم.

رضا سیفی

منطقه

عملیات بهســازی، تــراش و روکــش مکانیزه آســفالت در ۲ســمت 8
عرشــه پل روگذر در مســیل گلشن دوســت به طول ۱۰هــزار متر به 

پایان رسید و این مهم را پیگیری کردم.

فاطمه تنهایی

منطقه

در پی بارش های اخیر از ۱9نقطه آبگیر بازدید کردم. 15
محمد شیری

منطقه

در جلسه ای درباره برگزاری آیین نامگذاری۲۵ معبر به نام شهدای 21
والامقام محله وردآورد شرکت کردم و تصمیم های لازم گرفته شد.

رضا پوریافر

منطقه

 دســتور احداث ۱۱ســرعتکاه در معابر منطقه۲۲ را صــادر کردم که 22
به زودی در معابر مشخص شده بهره برداری خواهد شد.

مسعود نصرتی

عدماجرایدرستمصوبهباغهایتهران
باغ های تهران یکی از مهم ترین و مشکل ترین مسائل ما در حوزه مدیریت شهری است و بنده بیشترین تجربه 
کاری را در این حوزه دارم. در موضوع باغ ها مصوبه 30به70درصد وجود دارد؛ یعنی 70درصد فضای ســبز 
حفظ شود و ساخت وساز در 30درصد و در تراکم اصلی صورت گیرد. متأسفانه در عمل به این قانون مشکاتی 
ایجاد شده و آنطور که باید و شاید به قانون عمل نشده است. در واقع همیشه باید تأکید کرد قانون فقط خوب 
بودنش کافی نیست و باید خوب هم اجرا شود؛ یعنی اگر بهترین قوانین را داشته باشیم، اما خوب اجرا نکنیم، 

فایده ای نخواهیم داشت. به همین دلیل است که در برخی از نقاط، سهم 30درصد ساخت وساز به 35تا 40درصد 
افزایش یافته و همین امر سبب قطع درختان شده است. مدیریت شهری اهتمام ویژه ای به صیانت از باغ ها دارد، 

اما می پذیریم که تعدادی از باغ ها آسیب دیدند.

طرحجدیدبرایحفظباغهایتهران
در این دوره سعی کردیم طرحی تهیه کنیم که هنوز نهایی نشده، اما در آن آسیب هایی که باغ ها را تهدید می کند، 
شناسایی و مزایای حفاظت از باغ ها هم لحاظ شده است. در حوزه باغ ها نمی توانیم صورت مسئله را پاک کنیم و 
15درصد زیربنا در 2 طبقه به مالکان باغ ها بدهیم؛ سیاستی که منجر به صدور 9مجوز ساخت وساز شده است. 
در ظاهر شاید این موضوع)مصوبه خانه باغ(، حفاظت از باغ ها را تداعی کند، اما در واقعیت منجر به نابودی آنها 
می شود. چرا که وقتی زمینی که درخت ندارد متری 200میلیون تومان است و در مقابل جایی که درخت دارد 
یک دهم ارزش خواهد داشت، عاملی می شود تا درختان را قطع کنند. این موضوع چنان توجیه اقتصادی دارد 
که مالکان حاضرند جریمه های میلیونی و حتی میلیاردی بپردازند. چون پس از ساخت وساز می توانند واحدها را 

گران بفروشند و جریمه پرداخت شده را جبران کنند.

تملکباغهایبزرگتوسطشهرداری
چالش شــهرداری تهران با خانه باغ هاســت، چرا که موضوع باغ های بزرگ و چند هزار متری مشخص است و 
شهرداری تهران می تواند با تملک، آنها را به بوستان های عمومی تبدیل کند. نمونه بارز این اقدام هم در شهر قابل 
مشاهده است و امروز تعدادی از این باغ ها با عنوان بوستان های عمومی در اختیار شهروندان قرار دارد؛ بنابراین 

سعی مدیریت شهری برای صیانت از خانه باغ هایی است که مالکان قصد دارند 
در بخشی از آن ساخت وساز انجام دهند و باید مراقب باشیم تا این 

کار به فضای سبز ملک آسیب نزند. تهیه طرح جدید و نهایی 
شدن آن و تصویب در شورای شهر و شورای  عالی معماری 

و شهرسازی، منجر به حفاظت و صیانت باغ ها می شود.

مشارکتمردمدرکاشتدرخت
صیانت از باغ ها عمل درستی است که بخشی 
از آن با تملک شــهرداری حفاظت می شود، 
اما شهرداری با توجه به بودجه محدودی که 
در اختیار دارد نمی تواند همه باغ های بزرگ 
)کن و دره اوین( را تملک کند. به همین دلیل 
باید به گونه ای قانونگذاری شود تا مردم برای 
کاشت درخت و حفاظت از فضای سبز ترغیب 

و تشویق شوند، چرا که امروز برخی از ساکنان، 
درختان را دشمن می دانند و با بغض به آنها نگاه 

می کنند. بنابراین وقتی در کاشت درخت مشارکت 
کنند حتما در نگهداری آن می کوشند.

دیروز همزمان بــا ۱۳آبان و روز 

شورا
دانش آموز، برخی از اعضای شورای 
شهر تهران در مراسم راهپیمایی 
شرکت کردند و همراه با آینده سازان، شعار مرگ 
بر آمریکا سر دادند. همچنین به مناسبت این روز 

زنگ »استکبارستیزی« در مدارس نواخته شد.

علیرضا نادعلی، سخنگوی 
شورا: روز 13 آبــان به  دلیل 
تسخیر لانه جاسوسی توسط 
دانشــجویان و همچنیــن 
شــهدای دانش آموز و ســالروز تبعید حضرت امام 
)ره( اهمیت ویــژه ای دارد. مقام معظــم رهبری در 
چند روز گذشــته به دانش آموزان توصیه کردند که 
داشتن تحلیل در مسائل امروز اهمیت بالایی دارد و 
این موضوع با دانستن تاریخ امکان پذیر است. ایران از 
نظر جغرافیایی در نقطه خاصی به نام خاور میانه قرار 
گرفته، بسیاری از منابع اصلی در خاور میانه قرار دارد 
و به همین دلیل بسیاری از کشورهای غربی چشم به 
این نقطه از دنیا دارند. صهیونیست ها در تاش بودند 
تا در خاورمیانه کشوری دروغین تشکیل دهند و سعی 
کردند با تقویت برخی کشورهای غربی مانند انگلیس 
و آمریکا و ایجاد ارتباط با ایران قبل از انقاب اسامی 
برای خود حامیانی تشکیل دهند. با توجه به تاریخ، 

تحلیل ها نشــان می دهد دلیل خشونت کشورهای 
غربی نسبت به خاورمیانه چیســت و خودآگاهی ما 
توسط امام خمینی)ره( باعث شد تا سیاست خنثی 
نداشته باشیم و نسبت به مسائل روز بموقع واکنش 

داده می شود.

نجفــی، عضو  ســوده 
هیأت رئیسه شورا: مــردم 
به ویژه دانش آموزان در 13آبان 
با تکیه بر اصل استقال، آزادی 
و جمهوری اســامی، فریاد عدالت و آزادی سر داده، 
برای مقابله با اســتکبار و ظلم به پا خاســتند و نشان 
دادند با شجاعت و ایمان در برابر هر تهدید و تجاوزی 
ایستادگی خواهند کرد. 13آبان امسال به نماد و سمبل 
دیگری در برابر ظلم و اســتکبار جهانی تبدیل شده 
است تا ملت ایران انزجار خود علیه رژیم کودک کش 
صهیونیســتی و دفاع از مردم مظلوم فلسطین را که 
برخاف اصول دینی، انســانی و حقوق بشر اقدام به 
نسل کشی در باریکه غزه می کند، اعام کنند. مبارزه با 
رژیم غاصب صهیونیستی امروز نه تنها در ایران بلکه در 
همه کشورهایی که معتقد به انسانیت و صلح هستند، 
طنین انداز است و دیگر آبرویی برای مدعیان دروغین 
حقوق بشر با اقدامات ددمنشــانه ای که در غزه انجام 

می دهند، نمانده است.

 قطار هشتادمین شنبه امید و افتخار به منطقه ۱0  رسید  و در همین راستا مجموعه 
ورزشی شهدای آزادی )مجموعه ورزشی دوقلو( صبح دیروز به بهره برداری رسید. 
با توجه به فقر و کمبود سرانه های ورزشی در این بخش از شهر تهران  بهره برداری 
از این مجموعه آبی با استقبال خوب اهالی منطقه روبه رو شد و آقایان و بانوان در 
راستای ارتقای ورزش شهروندی، از امروز می توانند ازامکانات مجموعه ورزشی 

شهدای آزادی استفاده کنند.

ورزشمحوریتبرنامههایشهرداریدردورهششم
حسین اوجاقی، مدیرعامل ســازمان ورزش شهرداری 
تهران: مدیریت شهری در دوره جدید تحولات چهارگانه را دنبال 
می کند. یکی از مهم ترین تحولات چهارگانه، تحول نرم در حوزه 
فرهنگی و اجتماعی اســت؛ جایی که به نشاط اجتماعی و حال 
خوب مردم توجه و ورزش محوریت خاصی در این تحول دارد. سازمان ورزش از طریق 
رویدادها به شهروندان خدمات رسانی می کند. مسابقات  »قهرمان شهر« یکی از آنها 
بود که در 10 رشته ورزشــی آقایان و بانوان تمام محات تهران را درگیر می کند. این 
10رشته ورزشی شامل آقایان و بانوان در سطح 352محله از تهران است که براساس 
آمار در حال حاضر 10درصد شهروندان تهرانی در این رویداد ثبت نام کرده اند. طبق 

آخرین آمار ها یک میلیون نفر در رویداد قهرمان شهر با درج کد ملی ثبت نام کرده اند.

راهاندازیمجموعهورزشیدرمنطقهایباکمبودسرانه
مهدی اخ الصنایع، شــهردار منطقه ۱0:  ما از کمبود سرانه 
ورزشی و فضای سبز در منطقه رنج می بریم و بیشترین آمار بافت 
فرســوده در منطقه 10 قرار دارد و بیش از 4برابر از میانگین شهر 
تهران تراکم منطقه 10 اســت؛ به طوری که جمعیت منطقه10، 
350هزار نفر است و شهروندان ساکن در این منطقه با مشکات و معضات جدی روبه رو 
هستند، اما با همه این موارد تاش شده است که بتوانیم بخشی از این مشکات را مرتفع 

کنیم. راه اندازی مجدد مجموعه ورزشی شهدای آزادی با همین نگاه بوده است.

بازسازیغزهدردستبررسی
رژیم صهیونیستی با بمباران بیمارستان المعمدانی غزه، فاجعه انسانی رقم زد. مدیریت 
شهری ششم ایده بررسی مسئله انسانی و بازسازی غزه را کلید زد و قرار است نشستی با 
حضور شهرداران پایتخت های کشورهای اسلامی و البته همه کشورهایی که علاقه مند به 
همفکری در مسئله غزه هستند، در تهران برگزار شود. با دعوت رسمی از این کشورها مراسم 
همزمان با چهلمین روز پس از  بمباران بیمارستان المعمدانی در تهران برگزار و موضوعات 

مربوط به مسائل انسانی و بازسازی غزه در آن مورد بحث و بررسی قرار می گیرد.

پیشنهادتغییرکاربرینمایشگاهبینالمللیبهپارکفناوری
پرداخت بدهی نمایشگاه بین المللی به شهرداری موضوعی است که به شهردار منطقه3 تأکید کرده ایم 
تا این بدهی 32هزار میلیارد تومانی را به مســئولان نمایشگاه اباغ کنند؛ چراکه در نمایشگاه تمام 
سازه ها را بدون پروانه و پرداخت عوارض ساخته اند. باید این بدهی پرداخت شود؛ در غیراین صورت 
براساس رأی کمیسیون ماده100 جلوی فعالیت شان گرفته خواهد شــد. ما با تعدادی از دوستان 
صحبت کرده بودیم که اگر باز هم قرار شد، نمایشگاه های شلوغی برگزار شود، در اطراف نمایشگاه 
بین المللی،  زنجیره انسانی ایجاد کنیم. در گام بعدی اگر این اقدامات نیز جواب نداد از تجربه سال1382 
استفاده خواهیم کرد؛ در آن زمان ورودی ها را مســدود کردیم. ما امید داریم که کار به این گزینه ها 
نرسد؛ چون وزیر صمت در این زمینه بسیار روشن و درست فکر می کند. در جلسه ای که با وزیر صمت 
داشــتم، این موضوع را یادآوری کردم و قرار است که جلسه 
ویژه ای با ایشان و شهردار گذاشته شود تا این موضوع 
به شکل ریشه ای حل شود. خواسته ما این است 
که نمایشــگاه های پرازدحــام در این محل 
برگزار نشود و نمایشگاه بین المللی تنها 
به برگزاری نمایشگاه های تخصصی با 
مراجعه کنندگان اندک، محدود شود. 
تغییر در این حد برای ما قابل قبول 
اســت. برای این نمایشگاه در طرح 
جامع نیز برنامه هایی درنظر گرفته ایم 
کــه امیدواریــم اجرایی شــود. ما 
پیشنهاد ایجاد پارک فناوری و علمی 
داده بودیم تا عاوه بر حفظ فضای سبز، 
شرایط برای انجام کار مثبتی مهیا شود.

تعیینمحلفروشبرایهمهدستفروشانامکانپذیرنیست
ساماندهی دستفروش ها نیازمند این است که هر شهردار منطقه به شکل موضعی، محیط منطقه را پاکسازی کند؛ البته ناگفته نماند که شهردار منطقه امکاناتی 
ندارد و برای انجام این کار به همکاری مشترک با شرکت ساماندهی و انضباط شهری نیاز است؛ به عنوان مثال در رابطه با تئاترشهر نیز ما بسیار پیگیری کردیم 
تا اقدام به جمع آوری دستفروش ها شد. براساس پیگیری ها شاهد بودیم که سازه های ایجاد شده از سوی دستفروش ها، جمع شد، اما متأسفانه بعد از مدتی باز 

هم دستفروش ها بازگشتند؛ البته در حال حاضر هم بعد از 8شب دستفروش ها به این محوطه می آیند.
متأسفانه به دلیل اینکه این افراد کار و شغلی ندارند، به خیابان ها برای دستفروشی بازمی گردند. واقعیت این است که هرقدر به این دستفروش ها محلی برای کار 
اختصاص دهیم، بافاصله افراد دیگری از شهرستان ها و روستاها به تهران می آیند و در جای دستفروش های قبلی مستقر می شوند؛ بنابراین باید کاری کنیم 
که افراد به دلیل نبود درآمد و آب مجبور به مهاجرت از روستا و شهرهایشان نباشند و برای دستفروشی به تهران نیایند. یک زمانی اعام می شد که اگر جمعیت 

تهران به 14میلیون نفر برسد، شهر با مشکل جدی آب مواجه خواهد شد، اما در حال حاضر شاهد هستیم که تهران نزدیک به 16میلیون  نفر جمعیت دارد.

برخیوانتیهاخیابانهاوبزرگراههارامسدودمیکنند
باید قبول کرد که دستفروشی یک مشکل اساسی است که باید نیروی انتظامی نیز پای کار بیاید؛ چون اگر نیروی انتظامی نباشد، شهرداری به تنهایی قادر به 
انجام کار نیست. حکم قضایی در این زمینه سخت صادر  و نیروی انتظامی تنها درصورت داشتن حکم قضایی پای کار حاضر می شود. تمام نیروهای مربوطه 

باید در کنار هم قرار بگیرند و دستفروشــی را جمع کنند، حالا مرحله بعد نیز با مشکات خاص خود همراه است و 
دستفروش ها با هیاهو و اعتراض به راحتی تن به این کار نمی دهند و حتی بخشــی از مردم به این موضوع 

اعتراض می کنند و خواهان ادامه کار دستفروشــان برای گذران زندگی شان هستند. مردم هم راست 
می گویند؛  چون این دستفروشان برای خرج زندگی شان دست به این کار می زنند.

نکته مهم این است که هرقدر به این دستفروشــان، فضا اختصاص بدهیم، باز هم فضا کم 
خواهد بود؛ حتی اگر 10برابر میدان مشق به این دستفروش ها محل استقرار، اختصاص 

بدهیم، باز هم کافی نخواهد بود. در منطقه18 برخی از مغازه ها، بساط شان را به 
وسط خیابان آورده اند، این دیگر دستفروشــی نیست، بلکه به عقیده من، این 
افراد سودجو هســتند. این افراد با چوب و آهن ویترین درست کرده اند و در 
خیابان گذاشته اند. مسئله دیگر مربوط به وانت هاست که تردد را در خیابان ها 
و بزرگراه ها دچار مشکل می کنند؛ حتی دیده شده است که یک وانتی برای 
فروش میوه، مسیر تردد در بزرگراه را سد می کند. این مسئله باید حل شود؛ 
چراکه سودجویی است و سدمعبر از هر منظری که نگاه کنیم، حرام است. باید 
یک جای خاص برای عده ای تعیین شود تا در روزبازارها فعالیت کنند، اما اینکه 

بخواهند به همه دستفروشان جایی داده شود، عملی و امکان پذیر نیست و حتی نباید 
به دنبال این فکر باشیم؛ چراکه این فکر نادرست است. ناگفته نماند که ما قبول داریم که 

به این افراد باید کار داده شود تا زندگی شان تأمین شود.

12هزارهکتار؛مساحتواقعیبافتفرسودهدرتهران
حل مسئله بافت فرسوده، یک نســخه ندارد و راه های مختلفی دارد که ما چند 

مورد را طی کرده ایم.
 ما در دوره سوم شورای شــهر تصویب کردیم که به منظور تشویق ساخت وساز 
در بافت فرسوده، عوارضی پرداخت نشــود؛ حتی چند سال بعد نیز اعام کردیم 
تا هزینه تخلف افرادی که در بافت فرسوده تخلف کرده اند، بخشیده شود و از این 
طریق باز هم افراد به ساخت وساز در بافت فرسوده تشویق شدند. خوشبختانه این 
طرح ها نتیجه بخش بود و در آن زمان 20درصد ساخت وســاز در بافت فرسوده، 
افزوده شد. ســپس یک طبقه تشویقی برای بافت فرســوده درنظر گرفتیم، اما 

متأسفانه در دوره قبل این بسته تشویقی را برداشتند و ساخت وساز 
در بافت فرسوده کم و حتی متوقف شد. مردم در این بافت ها 

توان مالی ساخت وساز ندارند و اکثر آنها با یک معمار 
شریک می شوند و اگر ساخت وساز کمتر از 4طبقه 

باشد، برای معمار صرفه اقتصادی ندارند. البته در 
دوره ششم مدیریت شهری دوباره این طرح را 
زنده و در شورای عالی معماری و شهرسازی 
هم از این ایده دفاع کردیم. در حال حاضر 
یک طبقه تشویقی به شــکل قانونی داده 
می شود و حتی اگر عرض کوچه اجازه دهد 

تا 6طبقه نیز اجازه ساخت داده می شود.
یکی از راه های دیگر انبوه ســازی است. در 

این شیوه یک انبوه ســاز باید دست به خرید 
مجموعه ای از بافت های فرسوده بزند تا پس از 

ثبت قرارداد و ساخت مجموعه ای از خانه، مشــکل بافت فرسوده را حل کند. در 
این شیوه خیابان ها و معابر وسیع و چند نیازمندی اساسی شهر در حوزه بهداشت، 
آموزش و... تأمین خواهد شد. برای این شیوه باید یک سرمایه گذار پای کار بیاید و 
بعد براساس متراژ زمینی که افراد داده اند، به آنها واحد مسکونی بدهد، متأسفانه 
سرمایه گذارهای کمی وجود دارند که این کار را انجام دهند. سرمایه گذارها با وجود 

به صرفه بودن این کار، چندان تمایلی به انجام این گزینه ندارند.
شهرداری نیز با قرارگاه مســکن تاش کرد تا به این انبوه سازی ها کمک کند و 
محل های مختلفی را برای طرح درنظر گرفت. در بعضی موارد شــاهد بودیم که 
زمین هایی را جا به جا و تمام بخش فرسوده را به فضای سبز تبدیل 
کردند و محل دیگری را برای ساخت وساز دادند، اما این موارد 
کم بود؛ البته نباید فراموش کرد که این اقدامات اندک 
در تهران بیشتر از تمام شــهرهای کشور است. با 
اینکه مســاحت بافت فرســوده تهران بیش از 
3هزار هکتار بود و الان به بیش از 4هزار هکتار 
رسیده است؛ البته اگر راستش را بخواهید این 
آمار نزدیک به 12هزار هکتار است؛ چراکه 
شامل بافت فرسوده،  ریزدانه و خانه هایی 
که به علت معابر باریک و کم عرض مشکل 
دسترسی در مواقع ضروری دارند، می شود 

برخی نقاط ایمنی کامل از نظر ساخت وساز و 
همچنین دسترسی ندارند و این موارد نیز از نظر 
ما مانند بافت فرسوده است و باید بازسازی شود.

تحققتوسعهحملونقلباتلاشهای
شبانهروزیمدیرانشهری

سفر شهردار تهران به چین با اتفاقات خوبی در حوزه 
حمل ونقل عمومی همراه بود و ساخت واگن ها 
شروع شد. در این سفر تاش های شبانه روزی 
مدیران شهری از یک سو و اعام آمادگی 
شهرداری برای تامین اتوبوس، ناوگان 
حمل ونقلــی و... از ســوی دیگــر، 
شــرکت های چینی را مجاب کرد تا 
با شهرداری تهران وارد مذاکره شوند. 
عاوه بر آن در این سفر تفاهماتی هم 
درخصوص دستگاه های زباله سوز، 
ساخت وساز و مسکن هم انجام شد 
و هر دو طرف اعــام آمادگی کردند. 
با توجه به آمادگی شــهرداری تهران 
درخصوص تامین تجهیزات اعم از ناوگان 
و ... سفرهایی به شهرهای مختلف چین 
صورت گرفت و نتایج خوبی هم حاصل شد. 
به هر حال آنچه برای ما اهمیت دارد ورود ناوگان 
حمل ونقل عمومی به تهران و استفاده شهروندان از 

آنهاست و قطعا آن زمان شیرینی خواهم داد.

بازشدنگره7ساله
در دوره قبل، از یک سو شــهرداری اعتبار کافی برای فعال کردن قرارداد 630دستگاه 
واگن نداشت و از سوی دیگر هم دولت ســهم 15درصدی خود را نپرداخت، در نهایت 
تاش هایی که صورت گرفت، نتیجه نداشت و قرارداد رها شد. در این دوره دولت )وزارت 
اقتصاد و دارایی، نفت، برنامه و بودجه و بانک مرکزی( و شهرداری با همفکری یکدیگر 
توانستند از طریق فروش نفت اعتبار لازم را تامین کنند و پس از پرداخت توسط بانک 
عامل )بانک شهری( به طرف چینی قرارداد فعال و ساخت واگن ها آغاز شد. در حوزه 
اتوبوس هم تفاهمات خوبی صورت گرفتــه که امیدواریم به زودی عملیاتی شــوند. 
به طور کلی به همت دولت و پرداخت اعتبارات گره 7ســاله ناوگان حمل ونقل عمومی 

به ویژه ناوگان ریلی باز شد.

شهرداریجلویمنتفیشدنقراردادهایحملونقلیراگرفت
در مقایسه با دوره پیش می توان به صراحت گفت که دولت در حوزه حمل ونقل عمومی 
نقش مهمی داشته و بیشترین نقش را در تامین میزان سرمایه گذاری مربوط به تامین 
واگن داشته است. در ناوگان اتوبوسرانی، دولت سهم 80درصدی و شهرداری ها سهم 
20درصدی دارند که با تامین اتوبوس بنا به نیاز به شهرها اختصاص داده می شود. دولت 
سیزدهم با توجه به کمبودهای حوزه حمل ونقل توجه ویژه ای به تهران داشته و از این 
بابت قدردان هستیم. در سفر اخیر شهردار تهران به چین هم قراردادهایی درخصوص 
تامین واگن برای متروی تهران منعقد شــد که دولت با پرداخت ســهم بیش از یک 
میلیارددلاری به شهرداری تهران کمک کرد. چرا که این قرارداد از سال96 باتکلیف 

رها شده بود و اگر امسال تعیین تکلیف نمی کردیم قطعا برای همیشه منتفی می شد.

همراهی با دانش آموزان در ۱۳آبان
مجموعه ورزشی دوقلوی شهدای آزادی  در هشتادمین رویداد امید و افتخار افتتاح شد

نگاهیبهوضعیتورزشدرشهرتهرانمشارکتقابلتوجهتهرانیهادرمسابقاتقهرمانشهر
سرانهفضاهایورزشیتهران

  بین 2تا2.5مترمربع سرانه ورزشی استاندارد برای شهر تهران 
  60سانتیمتر سرانه ورزشی استاندارد )بدون احتساب فضاهای روباز(
  یکمترمربع سرانه ورزشی فعلی شهر تهران )با احتساب فضاهای روباز(

  حدود 50تا60سانتیمتر سرانه ورزشی در منطقه ۱۰
میزانفعالیتبدنیروزانهتهرانیها
  13دقیقه  برای هر فرد در تهران

 50دقیقه  میزان استاندارد فعالیت بدنی برای هر فرد
آماراماکنورزشیشهرتهران

 وجود 400زمین ورزشی کوچک مقیاس در محلات 
  137مجموعه ورزشی؛  زیر نظر مناطق 

 34مجموعه ؛ زیر نظر سازمان ها و شرکت ها 
 60مجموعه ورزشی؛ زیر نظر سازمان ورزش 

سودسرمایهگذاریدرورزش
  3دلار صرفه جویی  درمان به ازای یک دلار هزینه 

آماراورهالمجموعههایورزشی
 69مجموعه ورزشی در دوره گذشته تعطیل بود.

 62مورد طی دوره ششم مدیریت شهری بازگشایی شده است.
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